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DNEVNI RED:  

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Sastanak sa g. Skender Reçica, ministar za rad i socijalnu zaštitu 

 -Reforma penzijskog sistema na Kosovu.  

 -Primena zakonodavstva iz oblasti rada i socijalne zaštite.  

3. Razno.  

 

1.  Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dnevni red je usvojen bez izmena.  

 

2. Sastanak sa g. Skender Reçica, ministar za rad i socijalnu zaštitu. 

- Reforma penzijskog sistema na Kosovu. 

 

Besa Baftiu, predsednica: Ministre, hvala vam što ste se odazvali našem pozivu i što ste danas 

prisutni u Komisiji za zdravstvo, rad i socijalno staranje. Znamo da ste sačinili nacrt dokumenta o 
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reformi penzijskog sistema na Kosovu, ali je takođe formirana i Parlamentarna komisija, koja će 

se baviti time.  

Mi kao članovi Komisije, želimo znati razlog zašto je u Zakonu o penzijskim šemama 

finansiranim od države predviđeno u zakonodavnoj strategiji za izmenu i dopunu. Vi dobro znate 

da na sastancima koje smo imali mi kao Komisija, tražili smo da se ovaj zakon izradi ili da se 

izmeni i dopuni urgentno. Rekli ste da radite na penzijskoj reformi. Mi smo se dogovorili i dobro 

je da su se i pozicija i opozicija složili da ima potrebe za reformu u penzijskom sistemu, imajući u 

vidu da je trenutni sistem bio diskriminirajući nad većinom, stoga želimo da znamo kakve se 

izmene predviđaju u Zakonu o penzijskim šemama finansiranim od države. Da li se dešava da 

penzijska reforma kasni i da li ste vi videli razumnim da se ovaj zakon izradi i izmeni što pre?  

 

Skender Reçica, ministar za rad i socijalnu zaštitu: sada imamo odluku Skupštine a stvaranje 

komisije i od sada će se penzijska reforma predvoditi od te komisije. Ja mislim da koncept 

dokumenta o penzijskoj reformi je dokument koji je dobro pripremljen i prostudiran, dokument 

koji je proizišao iz istraživanja u regionu i izvan regiona. Koncept dokument koji je sada u Vladi, 

je dokument koji je zasnovan na činjenice, i što se najbolje prilagođava društveno ekonomskim 

okolnostima naše zemlje. Mi ne smemo zaboraviti da imamo više od 20 penzijskih šema, imamo 

8 zakona koji regulišu pitanja penzijskih šema, imamo koheziju unutar zakona i sve to je zateklo 

na različite poteškoće za primenu u praksi ovih zakonskih odredaba. Na osnovu svega toga, mi 

smo obratili mnogo pažnje tokom izrade koncept dokumenta, kako bi izvukli linije o tome kako 

će se izraditi zakon koji će regulisati penzijski sistem. Do 2020. godine, Kosovo ima za obavezu 

da ima Fond penzijskog sistema. Mi smo predvideli u ovom koncept dokumentu da donesemo dva 

nacrta zakona: jedinstveni nacrt zakona o penzijskom sistemu u zemlji n nacrt zakona o Fondu 

socijalnog osiguranja. Trenutni penzijski sistem se sastoji od Penzijskog Trusta Kosova i drugih 

šema finansiranih od države. Postoje 23. penzijskih šema koje su finansirane od države. Fond 

penzijske šeme i treći stub su dobrovoljne penzije. Mi smo zamislili da penzijski sistem bude 

izgrađen na osnovu četiri stubova. Stub nula, koji obuhvata sledeće penzije: socijalna penzija za 

starost, doprinosnu penziju do 99 godine, invalidsku penziju pre 99-ih, penzije za ograničenu 

sposobnost, penzije za kategorije proizišlih iz rata i za nadoknađivanje nezaposlenih porodilja. 

Prvi stub će se stvoriti od plata za penzijsko i invalidsko osiguranje i u ovom stubu bi se 

finansirali: starosna penzija, penzija za radne invalide, porodična penzija, prevremena penzija. 

Drugi stub će biti Fond socijalnog osiguranja i treći stub će obuhvatati dobrovoljne koristi.  

 

Bekim Haxhiu: Ceneći vaš rad i koncept dokumenat o penzijskim šemama i spremnost 

Parlamenta Kosova da stvori još jednu Komisiju koja će raditi na tome što se zove Penzijski 

zakonik, to ne mora da znači da vi trebate da prekinete rad koji ste započeli, jer verujem da je to 

veoma obiman posao, gde ste uzeli u obzir sve aktere od interesa, i možemo doći do faze gde će 

obe komisije i oba dokumenta da se harmonizuju u konačnoj fazi i ne mora da znači da vi trebate 

da se povučete od onoga šta ste radili do sada.  

Želim da vam se zahvalim zbog vaše inicijative o povećanju penzija za sve kategorije, ali želim 

da dobijem odgovor od vas zašto u poslednjem porastu nisu obuhvaćene ratne kategorije, 

porodice palih boraca, invalidi OVK-a, veterani, žrtve rata itd. Da li je imalo predloga s vaše 

strane za povećanje kategorijama koje sam pomenuo, ako ne, onda zahtevam da stvarno 

isplanirate da u porastu budu obuhvaćene i ove kategorije.  

Izmena zakona o penzijskim šemama finansiranim od države da ne bude povučen od strategije, 

nasuprot, da se radi intenzivno i da se otklone ta nepravednost koja je učinjena nekim 

kategorijama. Mi smo se sastali sa sindikatima policije i ostalim, kojima je poricano to pravo, 

nekome za dva meseca, koji nije uspeo da uživa doprinosnu penziju, kako bi smo i tu nepravdu 

eliminisali.  
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Naser Rugova: Trebamo biti realni jer je Kosovo zemlja u političkoj i društveno – ekonomskoj 

tranziciji, ali i u zakonodavstvu, i to je konglomerat nasleđenih zakona. Ponekad žurimo sa 

izmenama i dopunama velikog obima zakona i korespondira da te izmene nisu realne sa 

implementacijom na terenu. Mi imamo problem sa primenom zakona jer na Kosovu nema 

nedostatka zakona.  

Ministre, ima fokusnih grupa ljudi koji imaju 14 godina i 350 dana radnog iskustva i njima se 

poriče pravo na penziju. Trebamo da napravimo zakonsko rešenje, koja treba biti i podzakonskim 

aktima i da se jednom za svagda reši to.  

Problem je i sa doprinosnim penzijama pre 99-ih. To je pokraden penzijski fond od Srbije i ne 

znam dokle je država Kosova stigla u tom pravcu, da li je preduzela određene korake, da li su 

formirane komisije za procenu, da li je planirano da se to otvori kao tema u konačnim 

pregovorima sa Srbijom.  

Razgovarali smo i o penzionerima koji su van države i koji se trebaju javljati dva put godišnje u 

penzijskim centrima. Dobro bi bilo da stvorimo bazu podataka sa običnim softverom i da se ti 

ljudi javljaju po ambasadama i konzulatima Republike Kosovo, kako bi im olakšali prijem 

meritornih penzija za koji su dali doprinos.  

 

Fatmire Kollqaku, je pitala ministra da li dobro definisana podela penzije i socijalne zaštite, 

kategorije koje se trebaju platiti od Socijalnog fonda i Penzijskog fonda, kako u buduće ne bi 

ostale kao pomešane kategorije. Penzijske šeme trebaju imati prioritet starost, jer su problemi u 

penzijskom sistemu na Kosovu već dugo vremena.  

Poslednji porast nije imao velikog uticaja kod penzija jer ni povećanje plata ni penzija nismo 

osnovali na kriterijume i sa cenom života.  

Pitanje trusta je instrument koji nam je imponiran i do sada je držao monopol i bila je ograničena 

mogućnost da se isti iskoristi. Pitanje ukradenih penzija od Srbije, mi znamo da su ljudi 

doprinosili u tom fondu i Srbija ima za obavezu da istima isplati penzije. Mi kao država trebamo 

da izvršimo pritisak kako bi se to neosporivo pravo dobijeno radom realizovalo.  

Takođe, još jednu stvar koju želim da pokrenem su gubljenje života na radnom mestu, stoga želim 

da ih ozbiljnije tretirate.  

 

Drita Millaku: Neophodno je da se izvrši reforma penzijskih šema, jer ste i vi pomenuli da ste 

naišli na ne-harmonizaciju zakona koji diskriminiraju većinu građana, konkretnije penzionere.  

Da li ste u ovom koncept dokumentu napravili poseban plan? Šta će se desiti sa penzijskim 

fondovima koji su danas u Srbiji i da li imate neki plan kako da povratite te fondove na Kosovu? 

Drugo pitanje se tiče lica koji zadobijaju povrede na radnom mestu. Oni trebaju da uživaju obe 

penzije, i doprinosnu i invalidsku. Da li ste preduzeli nešto u tom pravcu? 

Da li ste planirali da odvojite budžet za nadoknadu ili neku posebnu šemu za porodice lica koji 

gube život, bilo to na radnim mestima ili u saobraćajnim nesrećama, kao što se dešavalo u 

poslednjim slučajevima? 

 

Time Kadrijaj: Sama činjenica da postoje 23 penzijskih šema, znači da će veliki deo našeg 

stanovništva biti obuhvaćen. Dobro je što ste stvorili koncept dokument, ali ja predlažem da se za 

osnov uzme i Komisija koja je formirana od Skupštine i da zajedno radimo kako bi smo jednom 

za svagda sredili penzijske šeme. Da li će te se postarati da zajednički rad bude obavljen sa 

Komisijom koja je izglasana u Skupštini Kosova, kako bi sredili ove kontradikcije koje postoje 

između zakona i kako bi se uklonile iste, kako ne bi smo imali probleme takve prirode.  

 

Enver Hoti: Veoma je važno da ste vi izradili koncept dokumenta o penzijskoj reformi, koji 

naravno, kako ste vi sami rekli, još uvek je u Vladi. Vidi se da ima velikih problema. Imamo više 
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od 20 penzijskih šema i mislim da je poslednji trenutak da nađemo rešenje za ove probleme. Ja 

mislim da, postavljajući te stubove, možemo naći rešenje tim problemima. Za fondove koji su 

ukradeni od Srbije, nije to posao samo vašeg ministarstva. Mi trebamo biti svi zajedno u jednom 

glasu protiv Srbije u političkom aspektu i da ne pravimo mnogo političkih igra jer to nije pitanje 

koje može da odrazi jedno ministarstvo, već je pitanje državnih institucija.  

Ja sam deo Parlamentarne komisije koja je stvorena za penzijsku reformu i naravno ministre 

garantujem da će Komisija i svi poslanici biti spremni da sa vašim radom, gde ste veoma dugo 

radili, uzećemo i tretiraćemo isti i zajedničkim radom ćemo učiniti najbolje za našu zemlju.  

 

Besa Baftiu, predsednica, rekla je da ovo stanje kakvo je, ne možemo da ostavimo krivicu uvek 

na Vladu, jer smo i mi deo rada izrade zakona i sve što je došlo od Vlade, tu je na kraju Komisija 

koja šalje Skupštini Republike Kosovo da se izglasa, stoga, ja verujem da mi kao Komisija i 

Vlada zajedno trebamo biti pažljiviji kako se ne bi ponavljale greške koje su se ponavljale već 20 

godina, već da sa ovim projektom na kojem će se raditi, bude učinjeno najbolje moguće rešenje.  

 

Ministar Skender Reçica rekao je da smo u fazi kada nismo stajali sa radom što se tiče penzijske 

reforme, ali postoji situacija kada ova inicijativa sada treba da izađe iz komisije i trebam jasno da 

kažem da će MRSZ uvek biti na raspolaganju za saradnju koju traži Komisija. Što se tiče porasta 

penzija, realno, nakon analiza koje su sprovedene od Ministarstva Finansija, što se tiče finansijske 

priuštivosti zbog porasta koji je učinjen u penzijskim šemama u ovom slučaju, u doprinosnim i 

starosnim penzijama, mnogo godina nije imalo kretanja. Smatram da ove godine budžet može da 

priušti poraste u ovom iznosu i ovim šemama i naravno da smo imali diskusija, analize, predloge, 

kako bi se obuhvatile i ostale šeme, jer nije nedostajala volja, već budžetske analize su nam 

pokazivale da trebamo biti pažljiviji kako za šemu za koju donosimo odluku da se poveća, želim 

da vam kažem uticaj koji smo učinili ovim porastom budžetu Kosova košta trideset miliona evra. 

To je cena koja će, kada donesemo odluku, trebamo imati sredstva da ih priuštimo. Naravno da u 

prvom trenutku kada budemo sredstva povećaćemo i ostale penzijske šeme. Imalo je predloga od 

naše strane kao ministarstvo za povećanje svih šema, ali su budžetske mogućnosti takve. Ovaj 

prag od 15 godina za doprinos ima izvor u Zakonu od 2007 godine, onda kada su po prvi počele 

da se izvode invalidske, radne i porodične penzije. Rečeno je da je uzet kao kriterijum zakon 

SAPK od 1986. godine.  

Analizira se kolika će biti budžetska cena koju smo predvideli u okviru reforme kako bi se 

priznalo pravo i njihov staž koji su nasilno otklonjeni sa posla, i to je veoma velika cena koju smo 

predvideli da je ubacimo u srednjoročnom okviru rashoda. Mislili smo da će se koncept usvojiti 

ove godine i radićemo paralelno do kraja godina kako bi smo imali zakon, i da se za 2020. godinu 

planiraju sredstva.  

 

Što se tiče prijavljivanja umrlih penzionera od strane porodica, još uvek smo daleko od toga, 

stoga, ta mera prijavljivanja penzionera u centrima svakih šest meseci će ostati još neko vreme 

kako se ne bi zloupotrebljavali posvećeni fondovi za penzije.  

Penzijski fond koji je ukraden od Srbije, realno mislim da to prevazilazi nadležnosti MRSZ-a. 

Postojala je inicijativa u prošlosti iz različitih izvora, takođe je imalo inicijativa od samih 

penzionera za tužbu u sudu u Strazburu i nisam primetio da su postojale državne inicijative od 

države po ovom pitanju. I Ombudsman je pomenuo izveštaj da je 2016. godine tadašnja Vlada 

trebala da se sastane sa zahtevom suda u Strazburu, međutim nije imalo takve reakcije. Ja nemam 

nikakvu zvaničnu informaciju što se tile postupaka koji su praćeni kako bi se povratio ovaj 

ukradeni fond.  

Mi patimo kao rezultat jer je neko u prošlosti neko nazvao penzijom ono što uzima porodica palih 

boraca, i mislim da se to ne može nazivati penzijom. Ako se pogleda prvi stub, mi smo videli 
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neke šeme za koje smatramo da se treba stvoriti i socijalna i zaštitna bezbednost svih tih porodica, 

čiji članovi porodici mogu da izgube radno mesto. Reč je o invalidskoj radnoj penziji i porodičnoj 

penziji u kojoj radionici će raditi i odvojiti doprinos, zavisno od procenta koji je predviđen 

zakonom.  

Pitanje trusta smo nasledili. To je štednja, nije penzijski fond. Kada bi nam analize pokazivale da 

je trust na dobrom putu, možda ni ne bi mislili za stvaranje fonda za socijalno osiguranje.  

Dvostruke penzije naravno da smo tretirali u koncept dokumentu. Pomenuto je to kod doprinosnih 

penzija, stoga smo imali mnogo kategorija koje su često bile u kontradikciji sa jedna drugom. 

Naravno da smo u koncept dokumentu dali rešenje kako da se to tretira. U slučajevima kada 

građani mogu biti doprinosioci, mogu biti korisnici penzijskih šema koje proizilaze iz drugih 

zakona, iz rata i sve smo to promislili kako bi bili jednim jedinstvenim zahtevom, kao što smo 

zamislili koji će biti vrh penzija, i naravno da jedan doprinosni penzioner koji može da bude 

roditelj palog borca, imaće drukčiju penziju od drugog penzionera.  

 

Bekim Haxhiu je rekao da smatra da će budući zakon regulisati veoma mnogo ovo pitanje, jer 

nije imalo jednog opšteg dokumenta, onda su se nalazila rešenja koje treba biti u celosti, i na kraju 

je pitao kada će imati porasta za povećanje penzija za kategorije koje su proizišle iz rata? 

 

Skender Reçica je rekao da smo ove godine usvojili budžet i naravno da će u revidiranju budžeta 

biti za drugi deo godine, ako bude imalo budžetskog prostora i mogućnosti za ovo povećanje. 

Želim da ponovim još jednom volju i spremnost cele Vlade kako bi kretali porastom i u drugim 

šemama.  

 

Fatmire Kollçaku je rekla da pitanje penzija za koje mislimo da Srbija ima za obavezu nad 

nama, ja smatram da vaše ministarstvo ima najbolje poznavaoce iz ove oblasti i ne očekujem od 

Vlade da neko drugi pokrene ovo kao problem. Vi ste videli da imamo preporuku od 

Ombudsmana za ovu oblast, i imamo ovaj pritisak od društva već dvadeset godina, i smatram da 

vi, kao ministarstvo, treba da pokrenete ovo pitanje, jer imate sav pravni i moralni osnov, ali isto 

tako ima i Skupština. Ne sme Srbija da u ovom pravcu ostane nekažnjena.  

 

Drita Millaku je rekla da, što se tiče socijalnog fonda, rekli ste da ste predvideli u koncept 

dokumentu, međutim za sada, za ove slučajeve koji se dešavaju, kao što je poslednji slučaj 

gubitka života 22 godišnjaka, da li ste predvideli da odvojite budžet, jer je premijer u ranijem 

slučaju gubitka života zamenika ministra Daci odvojio budžet za njega. Da li ste predvideli i vi da 

isto odvojite budžet za ove slučajeve?  

 

Skender Reçica je rekao da, kao ministarstvo, u slučajevima kada porodice imaju porodične 

nesreće, bilo to kada gube članove porodice na radnom mestu, bilo to da dolaze prirodno, imamo 

malu mogućnost nadoknađivanja u okviru regulative koja nam dozvoljava, dakle jednu 

nadoknadu i neposrednu pomoć, koji je veoma mali iznos. Što se tiče nadoknađivanja porodica, 

kao što je slučaj mladog iz Suve reke, ja izražavam moju žalost, i istina je da je Vlada u prošlosti 

davala sredstva za ove fatalne slučajeve, i verujem da će volja, ako budu postojale mogućnosti, 

neće nedostajati, već će ali nije u mojoj nadležnosti da iniciram ove nadoknade.  

 

Time Kadrijaj je rekla da je nemoralno i nepošteno da se dobija na tuđu nesreću i da se pravi 

tema od dobrote i vaspitanja g. Haradinaja, jer je g. Daci bio deo ove institucije, i kao što znate, g. 

Haradinaj je posetio juče i vašeg vođu u bolnici i pružio je institucionalnu podršku i veoma je 

nemoralno da se od toga pridobija a na tuđu nesreću.  
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Primena zakonodavstva iz oblasti rada i socijalne zaštite  

 

Predsednica je rekla da prelazimo na drugu tačku i čestitamo vam za rad koji ste učinili u izradi 

zakonodavstva. Postala je praksa da se u Skupštini usvajaju zakoni koji su dobri, ali koji se ne 

mogu primeniti u praksi, i iz vaše oblasti ima zakona koji su usvojeni u Skupštini ali se ne 

primenjuju, neki od njih su počeli da se primenjuju zakašnjenjem. Koliko ste vi zadovoljni sa 

primenom zakona? 

Izmena i dopuna zakona o ratnim veteranima, mi znamo da je to započeto ubrzanim postupkom i 

u decembru 2016. godine se desila izmena i dopuna gde je izvršena kategorizacija veterana OVK-

a, što je po mom mišljenju učinjena nepravda. Da li se radilo u tom pravcu kako bi se izvršila ta 

kategorizacija?  

Raspravljalo se i o Zakonu o bezbednosti i zdravlju na poslu. Mi smo svedoci da niko ni od nas a 

ni građani se ne raduju ovim nesrećama i, što se tiče zakona, znamo da je tu i Inspekcija rada koja 

ima glavnu odgovornost u primeni zakona i mi nismo zadovoljni primenom tog zakona.  

 

Ministër Reçica je rekao da, što se tiče kategorizacije veterana, ministarstvo je na osnovu zakona 

obavezna da izradi uredbu o kategorizaciji, koju je i izradila i sada se čeka na usvajanje u Vladi. 

Naravno da u poslednje vreme, što se tiče tretiranja veterana, imalo je raznih tema koje su 

raspravljane mnogo i verujem da nema razloga da se uredba sada ne usvoji u Vladi, ali je sami 

tretman i pitanje veterana izmenom ovog zakona učinila da se ne usvoji na vreme ova uredba. Mi 

smo u razgovorima i sa premijerom i Vladom da se ta uredba primeni.  

Situacija za bezbednost i zdravstvo na poslu je daleko od onoga gde mi želimo da je vidimo. 

Potrebno je još mnogo posla. Ne kažem da se Inspekcija rada ne angažuje, ali je potrebno opšte 

angažovanje i poslodavaca i posloprimaca. Mi smo sada u Skupštini doneli zakon o radu, koji 

unapređuje prava radnika i njegovo nadgledanje od strane Inspektorata rada. Trenutnim zakonom 

mi često nailazimo na nejasnoće i u njegovoj primeni. Tokom prošle godine, mi smo kao 

ministarstvo zajedno sa Inspekcijom rada izašli na terenu i brojevi i statistike pokazuju veliki broj 

inspekcija u odnosu na protekle godine. Ali i ove inspekcije nisu dale rezultate koje smo 

očekivali.  

Nemoguće je sa trenutnim kapacitetima koje smo predvideli ove godine, da svaka radionica ima 

inspektore i da taj inspektor postane čuvar radnika na poslu. Ako ne uspemo da se osvestimo i da 

imamo bezbednost na poslu, nemoguće je da imamo uspeha. Imali smo 120 radionica samo u 

Prištini, gde smo obustavili radove i gde je bilo potrebno samo nedelju dana da oni ispune 

osnovne kriterijume za bezbednost na poslu. Takođe, vršili smo inspekciju i u drugim mestima 

Kosova i ima dobrih rezultata. Nastavićemo i ove godine sa inspekcijama.  

 

Predsednica je rekla da se vidi da ste preduzeli mere, međutim, nisu dovoljne. Da li ste 

predvideli mogućnost da se predmet bezbednost i rad na poslu bude obuhvaćen i u planovima i 

programima obrazovanja? 

 

Ministar Reçica je rekao da su ove godine predvideli izradu nacionalne strategije za bezbednost i 

zdravlje na poslu i naravno da će se uključiti i ostali akteri i Ministarstvo obrazovanja i 

Ministarstvo zdravlja.  

 

Fatmire Kollaqku- Pošto je tu i predsednica Komisije za verifikaciju silovanih žrtva tokom rata, 

i znam da se mnogo govorilo po raznim debatama, ali bi želela da vas informišem o žalbama koje 

su postojale od ratnih žrtava koje možda ne uspevaju da to posvedoče. Međutim, ja mislim da bi 

neka žrtva ovog nasilja veoma teško izašla pred javnost i rekla da je bila žrtva ako to nije 

doživela.  
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Drugo pitanje su utočišta za žrtve nasilja u porodici. Ministre, Odbor žena poslanica u Skupštini 

je predložilo i podržao amandman, kako bi ta sredstva bila samo za utočišta, međutim, od 

sastanka koji smo imali sa predstavnicima iz vašeg ministarstva, iznos više od 500.000 evra je bio 

posvećen i predviđeno je da se dodaju još 300.000 evra i da se to raspodeli NVO-ima, i sada ta 

utočišta neće dobiti ni izbliza taj iznos, i želim objašnjenje od vas povodom toga. Država treba da 

uzme za obavezu da podržava ta utočišta.  

  

Drita Millaku je pitala koliko je efikasan Zavod za zaposlenje?  

 

Bekim Haxhiu je rekao da je nesprovođenje zakona bilo fatalno za nekoliko zaposlenik. 

Zahtevam da bezbednost i zdravlje na poslu bude na visokom nivou i naša je obaveza da 

nadgledamo ove zakone. Imamo kontinuirane žalbe kod primene zakona o koristima porodica 

palih borava. Nesprovođenje ovog zakona vam donosi posledice, stoga pozivam decu palih 

boraca da svaki put kada im se krše prava koja su im data zakonom, pogotovo kod prednosti u 

zapošljavanju, da se žale kod inspektorata rada.  

 

Ministër Skender Reqica je rekao da su počeli sa procedurama što se tiče odvojenog budžeta za 

utočišta, i povećan je budžet. Mi gledamo zakonski osnov da li imamo pravo da taj budžet 

koristimo na jednom putu koji smo imali drugim budžetom, i ako bude postojao pravni osnov, 

naravno da nećemo po drugi prut da pratimo iste procedure.  

Što se tiče Zavoda za zapošljavanje, imamo po jedan u svakoj opštini Kosova, imamo osam 

centara za stručno osposobljavanje i želim da izrazim moje poštovanje za rad koji čine ovi zavodi 

za zapošljavanje. Prošle godine smo imali 95.000 poslotražioca i svi ovi zavodi su prosledili 

zahteve ovih poslotražioca. Mi nismo ministarstvo da otvaramo radna mesta, i u trenutku kada se 

građanin javi da ga odmah zaposlimo.  

Prošle godine smo tretirali više od 12.000 poslotražioca, imali smo više od 350 aktivnih mera 

tržišta rada i to su te mogućnosti koje možemo da pružamo za građane.  

Što se tiče zapošljavanja porodica palih boraca, tu je potrebna veća među institucionalna 

koordinacija.  

 

Minire Balaj je rekla da mi kao nadležna stručna komisija, činimo najbolje što je moguće. 

Radimo kontinuirano u ovom procesu, imamo više od 940 aplikacija na nivou zemlje. Ono što 

ovaj proces čini praktičnijim je način primene koji je predviđen zakonom, to je poverljivo i 

pitanje razmatranja zahteva u komisiji. Mi pokušavamo da svaki korak koji nam dozvoljava 

zakon za ovu kategoriju, da iskoristimo. Činjenica je da kasnimo sa nekim stvarima. Razmotrili 

smo samo 400 predmeta, imamo 219 prijema, oko 100 zahteva imamo u toku razmatranja, 27 

predmeta smo odbili zauvek. Mi smo sigurni da za svaki slučaj dajemo potrebno vreme da 

komisija donese pravu odluku. Mi radimo tri puta nedeljno i razmatramo 30 do 40 aplikacija i sve 

što je moguće za ovaj proces.  

 

Predsednica: Zahvaljujem vam se na učešću.  

 

Sednica je završena u 12:10. časova 

 

Pripremili:                                                                               Predsednica komisije,  

 

Osoblje za podršku komisije  

                                                                                                      Besa BAFTIU  


